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مهتاب لطفیان
روزنامهنگار

ورزشورزش

گفتوگو

رقابت هـــای فوتبال باشـــگاه های 

اسپانیا موسوم به لالیگا طبق ادعای 

فدراسیون فوتبال اسپانیا و سازمان 

لیگ این کشـــور قرار اســـت پس از 

تواقفی طولانی از ۲۳ خردادماه از سر گرفته شود. 

بر همین اســـاس باشگاه های رئال مادرید، بارسلونا و اتلتیکومادرید زودتر از سایر 

تیم ها تمرینات انفرادی را از ســـر گرفته و از روز دوشنبه تمرینات گروهی خود را با 

رعایت پروتکل های بهداشتی آغاز کردند. 

این درحالی است که مقامات بهداشتی اسپانیا از نزدیک همه چیز را زیرنظر دارند 

و بـــا توجه به رویت پنج مورد از ابتلا به ویروس کرونا در بین بازیکنان این مســـاله 

جدی تر از پیش زیر ذره بین گرفته شده است. از پنج مورد مثبت، نام برده نشده اما 

به نظر می رسد حداقل دو مورد از آنها به باشگاه اتلتیکومادرید مربوط می شود. این 

موضوع البته از سوی باشگاه اتلتیکومادرید قویا رد شده اما با توجه به آمار وزارت 

بهداشت اسپانیا این موضوع تایید رسمی شده است. 

این وضعیت در میان باشگاه های دسته دوم و سوم لالیگا و همچنین سایر تیم ها و 

اعضای کادر فنی و اداری هر باشگاه می تواند وخیم تر باشد. ازجمله پروتکل هایی 

که توسط کمیته لالیگا و شورای عالی ورزش اسپانیا درنظر گرفته شده است بدون 

تردید رعایت فاصله اجتماعی خواهد بود. باید از همه بازیکنان آزمایش دقیق گرفته 

شود و این شامل کادر فنی نیز خواهد شد. استفاده از ماسک و دستکش محافظ و 

همچنین شیلد محافظ صورت نیز اکیدا توصیه شده است. هدف اصلی از ابتدا نیز 

همین بود که لالیگا در ماه های ژوئن و جولای برگزار شود اما ماه آگوست مخصوص 

برگزاری رقابت های لیگ قهرمانان اروپا و لیگ اروپا خواهد بود.  در همین راستا قرار 

شد بازی های لالیگا فشرده تر و در روزهای جمعه، شنبه و یکشنبه برگزار شوند، اما 

بعد از آن برگزاری این بازی ها در روزهای سه شنبه تا پنجشنبه هم بررسی خواهد شد 

تا هرچه سریع تر به پایان برسد. کشور اسپانیا در کنار همسایه خود ایتالیا یکی از 

کانون های مهم شیوع ویروس کرونا در اروپا بوده و اکنون با بهبودی نسبی اوضاع 

همچنـــان بین مردم و مقامات نگرانـــی و دلهره وجود دارد.  از ۲۲ خردادماه دربی 

اندلوسیا بین دو تیم سویا و رئال بتیس کلید خواهد خورد، یک روز پس از آن شاهد 

بازی بین دو تیم گرانادا و ختافه و همچنین تیم های والنسیا و لوانته خواهیم بود. 

اما همه نگاه ها به ســـوی دو نام اصلی یعنی بارسلونا و رئال مادرید خواهد بود که 

در روزهای شنبه و یکشنبه ۲۴ و ۲۵ خردادماه هواداران میلیونی خود را در سراسر 

جهان به تماشای فوتبال ناب دعوت می کنند.  بازی دو تیم رئال مادرید و والنسیا 

از هفته بیســـت ونهم یعنی ۲۹ خردادماه نیز می تواند بسیار هیجان انگیز باشد. 

بـــا همه این برنامه ریزی ها همچنان احتمال به تعویق افتادن و تغییر این تاریخ ها 

صفر نیست و مقامات بهداشتی اسپانیا در این روزها چندین و چند ساعت جلسه 

فشرده پشت درهای بسته برگزار کرده اند تا در این خصوص بیشتر مشورت کنند. 

تردیدی وجود ندارد که لالیگا فعلا بدون حضور تماشـــاگران برگزار می شود اما با 

همین وضعیت حداقل حدود ۳۰۰ انسان درون یک استادیوم ورزشی وارد می شوند 

و این در فضای بحران زده اسپانیا یعنی یک خطر بالقوه برای خلق موج دوم ویروس 

کرونا. در این میان تیم های بزرگ و ثروتمند فارغ از اخبار و حاشیه ها به تمرینات 

حرفه ای خود مشغول هستند. در رئال مادرید زیدان با توجه به بازگشت ادن هازارد 

به شرایط ایده آل خود به داشتن او در بازی هفته اول بسیار امیدوار است. 

در بارســـلونا نیز لیونل مسی به شایعات پایان داد و خیال هواداران بابت حضور او 

در بارسا حداقل تا پایان سال میلادی جاری راحت شد. مصدومیت سطحی مسی 

در جریان تمرینات هفته گذشـــته نیز نگرانی دیگری را ایجاد کرده بود که به نظر 

می رسد بی مورد است و او می تواند بار دیگر در ترکیب اصلی تیمش حاضر باشد. 

روز گذشـــته نیز یک جلســـه مهم بین ســـتارگان اصلی لالیگا و نمایندگان وزارت 

بهداشت اســـپانیا برگزار شد اما راموس و مسی نمایندگان رئال مادرید و بارسلونا 

در این جلسه غایب بودند. در این جلسه جرارد پیکه به شدت نسبت به تصمیمات 

مقامات بهداشـــتی معترض بود و اعتقاد داشـــت لالیگا نباید به این زودی از سر 

گرفته می شـــد. این درحالی است که برخی دیگر از بازیکنان از اینکه لالیگا از سر 

گرفته می شود بسیار خوشحال بودند و از مقامات بهداشت اسپانیا تشکر کردند. 

در همین راستا نشریه آس اسپانیا با انتشار گزارشی از روند آغاز مجدد لالیگا نوشته 

اســـت: »بدون تردید به نفع همه مردم است که همه پروتکل های بهداشتی به طور 

مطلق اجرا شـــود همه انسان ها در خانه بمانند و خیابان ها خالی از انسان باشد، 

اما متاســـفانه شدنی نیست و مردم به کسب وکار خود بازگشته اند و با رعایت موارد 

بهداشـــتی مجبوریم آرام آرام به زندگی برگردیم. فوتبال هم بخشی از زندگی مردم 

اسپانیاست و قرار نیست که فعلا کسی وارد استادیوم شود بنابراین بازی های لالیگا 

بدون تماشاگر برگزار خواهد شد. در چنین شرایطی نگرانی برخی بازیکنان یا مدیران 

باشگاه چندان منطقی به نظر نمی رسد و امیدواریم آنها نیز همکاری لازم را داشته 

باشـــند.«  روزنامه مارکا نیز با ارائه گزارشی از فرآیند از سرگیری لالیگا آورده است: 

»باشگاه های بزرگ خیال شان از قهرمانی یا ماندن در جدول راحت است. چندان 

هم متضرر نشده اند و به زودی با حامیان مالی غول پیکر خود به حیات ادامه خواهند 

داد، اما این باشگاه های کوچک تر هستند که این روزها بر سر دوراهی قرار گرفته و 

باید تصمیم بگیرند. شرایط اقتصادی آنها بسیار پیچیده و مبهم است و نمی دانند 

باید به لالیگا برگردند یا به جمع معترضان آغاز لالیگا ملحق شوند.« 

اسپورت کاتالونیا نیز در خبر جدید خود ضمن اشاره به اصرار وزارت ورزش اسپانیا 

و فدراســـیون فوتبال این کشور نوشـــت: »مقامات بهداشتی اسپانیا اولویت های 

تصمیم گیری را تغییر داده اند. شاید این خطرناک باشد اما فوتبال دوستان راضی 

به نظر می رسند چراکه هیجان تماشای دوباره بازی های لالیگا به آنها انرژی و امید 

بخشیده است. از طرفی مردم عادی تا این حد عاشق فوتبال نیستند و نگران تاثیر 

بد آغاز مجدد لالیگا بر خلق موج دوم کرونا در کشور اسپانیا به نظر می رسند.« 

اکنون خانواده فوتبال اســـپانیا بر سر دوراهی ایستاده و وقتی جان مردم در میان 

باشد معترض یا موافق چندان مهم نیستند بلکه باید بهترین تصمیم و علمی ترین 

تصمیم اتخاذ شـــود.  به قول کریستیانو رونالدو، ستاره پیشین رئال مادرید و مهره 

کلیدی امروز یوونتوس ایتالیا، بازیکنان فوتبال آدم های فضایی یا فرازمینی نیستند 

و آنها نیز بخشی از مردم بوده و خانواده دارند. بنابراین آنها نیز باید نگران سلامتی 

خود و اعضای خانواده خود باشند. 

پشت خط زن تیم ملی والیبال ایران که سال ها با دردی از ناحیه 

کمر دست وپنجه نرم می کرد بالاخره حدود 1۰ روز پیش تن به 

عمل جراحی داد. در یکی دو مقطع به تمرینات تیم ملی اضافه 

شد اما نتوانست تیم را همراهی کند و زمانی بازگشت او قطعی 

شد که همراه تیم ملی جواز حضور در المپیک توکیو را به دست 

آورد. او کـــه روزی در تورنمنت های مختلف لقب امتیازآورترین 

بازیکن را از آن خود می کرد حالا نمی داند چه آینده ای در تیم 

ملی خواهد داشت. گفت وگوی »فرهیختگان« با شهرام محمودی 

را در ادامه می خوانید.

بالاخره پس از چند سال زیر تیغ جراحی رفتی، اوضاعت 
چطور است؟

خدا را شکر عمل موفقیت آمیزی بوده و پزشکم نسبت به این مهم 

ابـــراز رضایت کرد. فعلا که حدود 1۰ روز از انجام عمل جراحی 

گذشته، آب درمانی را آغاز کرده ام و رفته رفته سایر حرکات به آن 

اضافه می شـــود. پزشکان می گویند از ۴، ۵ ماه دیگر می توانم 

والیبال بازی کنم و دو ماه دیگر تمرینات ســـبک بدنســـازی و 

تمرینات همراه با توپ خیلی سبک را آغاز خواهم داد. 

گویا این وضعیت کرونا به نفع تو تمام شـــد، چه شد که 
بالاخره به عمل جراحی رضایت دادی؟

طی این چند ســـال وضعیتـــم به مرحله حاد نرســـیده بود و 

می توانســـتم شرایط را کنترل کنم اما شرط تشدید نشدن درد 

این بود که به آن فشـــار نیاورم. به همین دلیل هم از تیم ملی 

کناره گیری کردم تـــا بتوانم در بازی های لیگ به میدان برود. 

سال گذشته پس از استراحت نیم فصل کولاکوویچ با من تماس 

گرفت و گفت برای بازی های انتخابی آماده شو. آن موقع عملا 

17، 18 روز زمان برای آماده ســـازی داشتم و از نظر بدنی واقعا 

آماده نبودم. همین اتفاق سبب شد تا دو هفته پرفشار تمرین کنم 

و مصدومیتم تشدید شود. در چین زمانی که باید با قطر بازی 

می کردیم آسیب دیدم و چند روز تحت درمان بودم، اما هرطور 

که می شـــد خودم را به سه بازی آخر رساندم. بعد از بازگشت از 

تیـــم ملی هم باید در چند بازی لیگ برتر به میدان می رفتم تا 

اینکه کار به اینجا رسید!

امیدی برای بازگشت به تیم ملی داری؟ نگران نیستی که 
نتوانی دیگر مانند سابق حتی در لیگ بازی کنی؟

حقیقت را بگویم واقعا برایم مهم نیست آینده چه می شود. وقتی 

تن به عمل جراحی دادم همه این اتفاقات را با خودم حل کردم و 

پذیرفتم که سلامتی ام در اولویت قرار دارد. پزشک تیم ملی درباره 

وضعیت من اطلاعات کاملی دارد و می تواند شهادت بدهد که 

بازگشتم از چهار ماه دیگر به والیبال بلامانع است. حالا اینکه 

پس از اتمام دوره درمان بخواهم به والیبال ادامه دهم یا خیر یک 

تصمیم شخصی است. 

در تیم ملی با کولاکوویچ خداحافظی کردیم، از گزینه های 
احتمالی جایگزینی او اطلاعاتی داری؟

درباره گزینه های مدنظر تیم ملی والیبال چیزی نشـــنیده ام و 

حقیقتا مربوط به بازیکنان هم نمی شود. فقط می دانم درباره 

انتخاب ســـرمربی تیم ملی باید عجله کـــرد چراکه کم کم دیر 

می شود. سال دیگر از اوایل عید باید اردوها را آغاز کنند و برای 

این کار هم ســـرمربی جدید باید فرصت کافی برای آشنایی با 

بازیکنان را داشته باشد. 

تو جزء والیبالیست هایی هستی که رابطه خوبی با کولاکوویچ 
داشتی اما چه زمانی که در ایران حضور داشت و چه الان 
انتقاد های زیادی به او می شد و اکثر افراد کولاکوویچ را 

یک مربی بدون رزومه می دانستند. 
این بی انصافی اســـت. کولاکوویچ رزومه مشخص و افتخارات 

زیادی دارد و مقام هایی در لیگ جهانی به دســـت آورده است. 

اینکه بگوییم این مربی رزومه ندارد اشتباه است. افرادی که چنین 

نظری دارند باید ابتدا تحقیق کنند، سپس درباره او به اظهارنظر 

بپردازند. کولاکوویچ برای تیم ملی ما زحمت زیادی کشید و لازم 

اســـت تاکید کنم او خیلی انسان شریفی بود. از نظر اخلاقی 

بهترین مربی خارجی بود که تا امروز وارد ایران شده است. شاید 

نتایجی که کسب کرد از همه بهتر نباشد اما به هر حال اتفاقات 

خوبی با او رقم خورد. قسمت نبود خیلی با کولاکوویچ کار کنم اما 

او را واقعا دوست داشتم چراکه شخصیت واقعا حرفه ای داشت و 

باعث خوشحالی ام است که اصرار داشت به تیم ملی بازگردم. او 

رفتار درستی با بازیکنان داشت و یک جنتلمن واقعی بود، حتی 

یک بار هم ندیدم به یک بازیکن بی احترامی کند. 

البته انتقادها فقط به ســـرمربی تیم ملی ختم نمی شد و 
خیلی ها اعتقاد دارند در والیبال باید فضای حضور جوان ترها 

فراهم شود. 
انتقاد همیشه هست و فرقی نمی کند شما چگونه کار می کنید 

و اگر این نقدها به جا، سازنده و منصفانه باشد پذیرفته می شود و 

درباره آن فکر می کنیم. اما چیزی که ما می بینیم برخی انتقادها 

غرض ورزانه است؛ مثلا می گویند سعید معروف باید خداحافظی 

کند، فرض کنید که سعید هم نباشد، چه کسی را باید جای او 

بگذاریم؟ واقعیت ها را باید پذیرفت. ما هنوز جایگزین مناسبی 

برای سعید نداریم. پاسورهای جوانی که جایگزین او می شوند 

از 1۰ نمره دارای ۴ نمره هســـتند! همه دنیا می گویند سعید 

جزء ســـه پاسور برتر دنیاست و بزرگ ترین بازیکنان از او تعریف 

می کنند. یا مثلا چه کســـی را به جای سید بگذاریم؟ موسوی 

بهترین مدافع لهستان شده است. ببینید چقدر توانایی دارد که 

در اولین سال لژیونر شدن در تیم منتخب لهستان جای گرفته 

است. در حالی که فقط یک سال زمان می برد تا آدمیزاد خود را 

با محیط وفق دهد. این یعنی استعداد، توانایی و حرفه ای گری. 

بازیکنانی هستند که نزدیک به موسوی باشند مانند اصغر مجرد 

که به شخصه جوانی های سید را در او می بینم. این جوانان باید 

زندگی خود را به گونه ای برنامه ریزی کنند که هیچ کاری به جز 

والیبال بازی کردن نداشته باشند، ما سال ها این گونه زندگی 

کردیم. زمان ما انتقال بازیکنان از هر رده ای به رده بالاتر آن قدر 

راحت نبود. بارها و بارها اسم مان خط می خورد و خیلی سخت 

به بزرگسالان رسیدیم. باید صبر به خرج داد و برای جوانگرایی 

کردن باید پروتکلی پشت سر گذاشته شود. اصغر مجرد آن قدر 

خوب بود و اعتمادبه نفس داشت که فیکس بازی می کرد. باید 

آرام آرام خودشان بخواهند که پیشرفت کنند. سعید اگر روزی 

برود، غفور و سید هم بروند می توانیم جایگزین های مطمئنی برای 

آنها داشته باشیم؟ بازیکنان با استعداد داریم اما جوان هستند، 

اینها باید تلاش کنند تا به سطح تیم ملی برسند. 

فدراســـیون پس از مدت ها وضعیت نا بسامان بالاخره 
داورزنی را روی صندلی ریاســـت می بیند اما درباره او 
همچنان حرف وحدیث هایی مبنی بر بازنشسته بودن وجود 
دارد. تقریبا هر بار صالحی امیری یا سلطانی فر با خبرنگاران 
روبه رو می شوند درباره برکناری داورزنی پرسش هایی 
مطرح می شود. آیا والیبالیست ها نگران نیستند دوباره در 

شرایط قبل قرار گیرند؟
اصلا دوست ندارم درباره مسائل مدیریتی ورود کنم چراکه در 

حوزه فعالیت من نیســـت. حالا داورزنی آمده و رئیس اســـت و 

باید کار خود را با قدرت انجام دهد. طی دو ســـه سال گذشته 

بلبشویی در والیبال بود که فقط کسانی که حضور دارند می دانند 

چـــه اتفاقاتی رخ داد. داورزنـــی باید برنامه ریزی کند اما چون 

نمی خواهم خیلی در این باره صحبت کنم نمی دانم در آینده 

چـــه اتفاقی رخ می دهد. فعلا باید از او حمایت کنیم تا کارش 

را انجـــام دهد، تا هر زمان که قانون اجازه می دهد. همیشـــه 

عده ای هستند که دوست دارند کارهای عجیب و غریب کنند 

که نمی دانم منافع آنها در چیست چون اصلا سیاسی نیستم. 

زمانی که ما درباره وضعیت فدراسیون مصاحبه می کردیم به این 

دلیل بود که صاحب نداشت اما حالا دارد و باید کمک کنیم. 

راستی اگر جای فوتبالیست ها بودی چه می کردی؟ حالا 
که می گویند لیگ برتر آغاز خواهد شـــد، جزء موافقان 

بودی یا مخالفان؟
لیگ والیبال را که تعطیل کردند. در واقع مدیران و مربیان جمع 

شدند و به این اتفاق نظر رسیدند و یک نماینده را به باشگاه های 

آسیا معرفی کردند. اما فوتبالی ها فراموش نکنند که اگر بازی ها 

برگزار نشود دستمزدهای آنها پرداخت نخواهد شد. در والیبال 

هم همین اتفاق رخ داد و نیمی از باشگاه ها مطالبات بازیکنان 

را بدون اینکه به آنها اطلاعی داده باشـــند، پرداخت نکردند. از 

این رو فوتبالیست ها باید این مورد را به هم به داستان قهرمانی 

و سهمیه لیگ قهرمانان آسیا اضافه کنند و مدنظر داشته باشند. 

حرف آخر؟
ســـال ۹۹ که از ابتدا با کرونا آغاز شـــد و امیدوارم مردم موارد 

بهداشتی را رعایت کنند چون فکر می کنم همه موضوع را شوخی 

گرفته اند. امیدوارم تا به عمق فاجعه نزدیک نشده ایم تصمیمات 

خوبی درباره همه امور اتخاذ شود. 

مقاماتبهداشتییامقاماتورزشی؟

لالیگا بر سر دوراهی

شهراممحمودیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:همهچیزراپذیرفتموتنبهعملجراحیدادم

با لغو لیگ طلب والیبالیست ها را ندادند، پول فوتبالی ها را هم نمی دهند!
جوانگراییخوباستامامگرمعروف،سیدوغفورجایگزیندارند؟

واکنشآیانبهاتهاممخفیکردن40دوپینگ
پس از اینکه ریچارد مک لارن در گزارش خود اعلام کرد تاماش آیان، رئیس 

مستعفی فدراسیون جهانی وزنه برداری ۴۰ دوپینگ را پنهان کرده، در دو 

کنگره انتخاباتی فدراسیون جهانی رای خریده و همچنین 1۰/۴ میلیون دلار 

مفقود شده است، تاماش آیان نسبت به این موارد واکنش نشان داد و اعلام کرد 

تمام این ادعاها علیه او بی اساس است. او نامه ای از طریق ایمیل به رسانه ها 

ارسال و در آن نامه عنوان کرد: »من در تمام زندگی ام به تمام قوانین مکتوب و 

حتی نانوشته ورزش احترام گذاشته ام و تمام تصمیمات توسط هیات اجرایی و 

مطابق با اساسنامه فدراسیون جهانی گرفته شده است. بودجه سالانه توسط 

هیات اجرایی به تصویب می رسید و گزارش های حسابرسی ارسال شده توسط 

حسابرسان مستقل سوئیس، توسط کنگره تصویب می شد. در طول تحقیقات، 

من کاملا با مک لارن و تیم او همکاری کردم. با این حال بسیار متاسفم به رغم 

درخواست من، آنها هرگز اطلاعاتی را در اختیار من قرار ندادند که بخواهم آنها 

را رد کنم و آنها گزارش را بدون ارائه به من منتشر کردند. حدود نیم قرن است که 

من تمام زندگی خود را در خدمت ورزش وزنه برداری و مبارزه با دوپینگ بوده ام. 

همچنان هم می خواهم با فدراسیون جهانی وزنه برداری و خانواده وزنه برداری 

ارتباط نزدیکی برقرار کنم.« 

قدردانیاسپینوزازفدراسیونکاراتهایران
آنتونیو اسپینوز، رئیس فدراسیون جهانی کاراته با نگارش نامه ای از اقدامات 

فدراسیون کاراته ایران در زمان شیوع ویروس کرونا قدردانی کرد. اسپینوز در 

این نامه ضمن قدردانی از رئیس فدراسیون کاراته کشورمان، به خاطر تلاش 

فدراسیون و قهرمانان کاراته در بحران شیوع ویروس کرونا و همچنین آغاز فعالیت 

کاتاروها با رعایت پروتکل بهداشتی، نوشت: »تلاش فدراسیون ایران در بحران 

شیوع کووید- 1۹، بیماری ای که اکنون کل جهان را درگیر کرده، قابل توجه 

است. بی شک در این شرایط هر اقدامی در راستای فعالیت کاراته کاها برای ما 

ارزشمند است. در شرایط فعلی، یقینا آنچه اهمیت دارد تلاش فدراسیون ها برای 

فعالیت دوباره و بازگشت به تاتامی با اجرای پروتکل های بهداشتی با اولویت 

سلامت ورزشکاران است که به همین دلیل لازم می دانم از پیشرفت های مثبتی 

که در کاراته ایران درحال انجام است، قدردانی کنم. امیدوارم اتفاق مثبتی)آغاز 

فعالیت کاتاروها( که در کاراته ایران درحال آغاز است با پیشرفت در همه کشورها 

زمینه ساز فعالیت دوباره همه خانواده کاراته در جهان باشد.«

فدراسیون کاراته نخستین دوره مسابقات مجازی کاتای کشور در جهت تحقق 

پویش »در خانه می مانیم و ورزش می کنیم« را با شرکت 1۵۵۰ نفر در دو بخش 

آقایان و بانوان، در پنج رده سنی خردسالان، نونهالان، نوجوانان، جوانان و 

بزرگسالان برگزار کرد. 

محرومیت4ساله2دوچرخهسوار
مائده نظری و فاطمه هداوند دو بانوی ملی پوش دوچرخه سواری کشورمان 

هستند که فروردین سال 1۳۹7 تست دوپینگ آنها به دلیل استفاده از ماده 

ممنوعه استروئید آنابولیک مثبت شد و بر همین اساس نیز فعالیت های آنها به 

حالت تعلیق درآمد. پس از گذشت بیش از دو۲ سال از آن زمان، اتحادیه جهانی 

دوچرخه سواری حکم محرومیت چهار ساله هداوند و نظری را به آنها تحویل 

داد تا این محرومیت شکل رسمی به خود بگیرد. محرومیت نظری ۲1 ساله و 

هداوند ۲۲ ساله از همان سال ۲۰18 درنظر گرفته می شود و به این ترتیب آنها 

می توانند از سال ۲۰۲۲ در مسابقات مختلف دوچرخه سواری شرکت کنند. 

منهایفوتبال

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

توتیدرگفتوگوبالیبرو:

حاضرمبرایفوتبالایتالیاپولجمعکنم

کاپیتاناسطورهایرموپیشکسوتفوتبالایتالیادرتازهترینگفتوگوی

خوداعلامکردهازجایگاهخوددرقلبمردمایتالیاباخبرداردوحاضر

استبرایفوتبالکشورشمقابلمردمخمشودوپولجمعکند.اظهارات

فرانچسکوتوتیدرگفتوگوبانشریهلیبرورادرادامهمیخوانید.

اخیرادریکیازاظهارنظرهایخوددرموردکاسانومطالبیگفتید

کهباواکنشاوهمراهبود؟

من حقیقت را گفتم چه درباره او و چه درباره کاپلو. به طور کلی درباره اوضاع رم 

در آن زمان صحبت کردم. کاسانو شخصیت پیچیده ای نداشت اما در هر حال 

آن با هم تیمی های خود صادق نبود. گاهی واقعا اعصاب ما را خورد می کرد. با او 

مشکلی ندارم و اگر اکنون از من بپرسید می گویم دوست صمیمی من است. به 

هر حال در آن زمان روابط بین بازیکنان و فابیو کاپلو پیچیده و خاص بود و من از 

این اختلاف نظرها رنج می بردم. دلهره قضاوت مردم را داشتم و نمی توانم بگویم 

نظر هواداران مهم نبود، حداقل برای من بسیار اهمیت داشت. 

فدراسیونفوتبالایتالیاباشمادرموردیککمپینکمکمالی

تماسگرفتهاست؟

بله، درست است. در این خصوص با من و چند بازیکن قدیمی صحبت شده، 

در این مورد مشکلی نمی بینم. به خاطر کمک به فوتبال ایتالیا حاضرم مقابل 

مردم تعظیم کنم و خم شوم و از آنها بخواهم به فوتبال ایتالیا کمک کنند. در 

این خصوص هیچ محدودیت یا شرطی در کار نیست و من خود را مثل سرباز 

در فوتبال ایتالیا می بینم و هر کاری از دستم بربیاید دریغ نخواهم کرد، اما این 

مردم را می شناسم و می دانم که امروز آنها بیش از هر زمانی به کمک دولت نیاز 

دارند. هواداران خود را می شناسم، دانشجویانی که در شهریه دانشگاه خود 

مشکل داشته اند اما بلیت بازی را بیش از قیمت واقعی می خریدند تا به باشگاه 

کمک شود. حاضرم برای فوتبال ایتالیا پول جمع کنم اما قبل از مردم به سراغ 

قشر ثروتمند جامعه می رود و از همه افراد مشهور و ثروتمند 

می خواهم به درخواست من پاسخ مثبت بدهند. فوتبال 

ایتالیا بسیار متضرر شده است. 

آیابهمربیگریدررمفکرمیکنید؟

برای آنکه زمان را از دست ندهم و فرصت سوزی 

1۰ سال گذشته تمام  نکرده باشم در 

کلاس ها و دوره های لازم در فیفا و یوفا را 

پشت سر گذاشته ام. باید تجربه اندوزی 

کرده و از تیم های کوچک تر کار را آغاز کنم. 

رم خانه من است و روزی به آنجا برمی گردم اما 

اینکه در چه شغلی باشم، نمی دانم. 

مصاحبهروز

بابک سرانی آذر
مترجم


